
Kłobuck, 21.11.2024 r. 

Rada Miejska w Kłobucku 
Komisja Budżetu 

Protokół nr 8/2024 

VIII Posiedzenie w dniu 21 listopada 2024  

Obrady rozpoczęto 21 listopada 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:35 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Józef Batóg 

2. Mirosław Cieśla 

3. Ewelina Kotkowska 

4. Andrzej Sękiewicz 

5. Anna Siedlaczek 

6. Robert Turek 

7. Tomasz Wałęga 

8. Marcin Wojtysek 

9. Dominik Zych 

1. Otwarcie posiedzenia oraz sprawdzenie kworum. 

 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska otworzyła posiedzenie Komisji. Powitała wszystkich 

przybyłych na komisję. Oświadczyła, że zgodnie z listą obecności i stanem faktycznym jest 

kworum, zatem obrady są prawomocne. 

 

2. Zmiany w porządku obrad. 

 

Nie zgłoszono. 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr 6/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 28.10.2024 r. /projekt 

protokołu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku 

w BIP bip.gminaklobuck.pl/  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu Nr 6/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 28.10.2024 r. /projekt protokołu 

został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku w BIP 

bip.gminaklobuck.pl/ .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 



Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek 

NIEOBECNI (1) 

Dominik Zych 

 

4. Przyjęcie protokołu Nr 7/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 05.11.2024 r. /projekt 

protokołu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku 

w BIP bip.gminaklobuck.pl/  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu Nr 7/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 05.11.2024 r. /projekt protokołu 

został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku w BIP 

bip.gminaklobuck.pl/ .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek 

NIEOBECNI (1) 

Dominik Zych 

 

5. Zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Kłobuck na 2025 r. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska poinformowała, że w/w punkt był szeroko omawiany 

podczas poprzedniego posiedzenia Komisji tj. 5 listopada br. oraz w dniu dzisiejszym na 

posiedzeniu Komisji Zagospodarowania i Komisji Edukacji, a większość członków Komisji 

Budżetu do niej również należy. Zgodnie z trybem pracy nad projektem uchwały budżetowej 

poprosiła przewodniczącego Komisji Zagospodarowania Pana Dominika Zycha oraz 

przewodniczącego Komisji Edukacji Pana Tomasza Kasprzyka o przedstawienie opinii 

Komisji w sprawie budżetu na 2025 r. 

Przewodniczący Komisji Zagospodarowania D. Zych poinformował, że  Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt budżetu na 2025 r. 

 

Przewodniczący Komisji Edukacji T. Kasprzyk  poinformował, że Komisja jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2025 r. 

Radny M. Cieśla zapytał, czy jest szansa na zmniejszenia zadłużenia? 

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że ostrożnie podchodzi do budżetu. Skala wzrostu 

zadłużenia nie jest tak duża. Jest szansa, że budżet nie będzie obciążony dodatkowymi 

kredytami. Uważa, że wzrost zadłużenia został zatrzymany. Wiedząc, że spłaty kredytów 

mocno obciążają budżet Gmina szuka innych źródeł finansowania w tym 

niskooprocentowanych. 

Głosowano w sprawie: 
pozytywne zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Kłobuck na 2025 r.  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Wałęga 

 

6. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na rok 

2024. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. Zgłosiła autopoprawkę do zał. nr 1 i 

nr 2. 

W toku dyskusji Komisja poruszyła kwestię monitoringu na targowisku miejskim. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska zwróciła uwagę na przesunięcia środków 

osiedlowych na różnego rodzaju działania. Zapytała, czy uda się je zrealizować do końca br.?   

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że z zebrań osiedlowych wpływają uchwały dotyczące 

przeznaczenia środków finansowych osiedli. Obowiązkiem jest ich wprowadzenie do 

budżetu. Część zadań będzie możliwa do wykonania do końca br., część na pewno nie. 

 

Głosowano w sprawie: 
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na 

rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

7. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2024-2034 Gminy Kłobuck. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2034 Gminy Kłobuck.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 



ZA (8) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Wałęga 

 

8. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025. 

 

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. Zgłosiła autopoprawkę w zakresie 

podstawy prawnej.  

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska skoro podnosimy podatki o 5% , to jaki byłby skutek 

podniesienia o 5% podatku rolnego? 

Skarbnik K. Trzepizur  poinformowała, że podwyższenie podatku rolnego o 5% dałoby 

roczny wzrost o 36 000 zł. Wyjaśniła, że podatek leśny należałoby wówczas obniżyć, to 

obniżenie wynosiłoby 27 000 zł. Taka zmiana nie miałaby uzasadnienia ekonomicznego. 

Radny D. Zych czy formalnie, co roku musimy podnosić stawkę tego podatku? 

Skarbnik K. Trzepizur  wyjaśniła, że tak.  

 

Głosowano w sprawie: 
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, 

Robert Turek, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

 

9. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

 

Burmistrz J. Zakrzewski zreferował w/w projekt uchwały. 

Radny M. Wojtysek stwierdził, że jeżeli chcemy realizować inwestycje musimy godzić się na 

zaproponowane minimalne stawki.  

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska czy stawka wynosząca 0,37% od budowli służących 

do zbiorowego odprowadzania i oczyszczania ścieków komunalnych dotyczy tylko 

oczyszczalni czy innych miejsc? 

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że chodzi o system wodno-kanalizacyjny w całej Gminie. 



Radny J. Batóg poprosił o przygotowanie na Sesję zestawienia dotyczącego stawek podatku 

obejmującego bieżący rok, a planowany wzrost. 

Radny M. Cieśla zaproponował, aby nie podnosić podatku od budynków związanych z 

prowadzeniem działalności gospodarczej.  

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że ten podatek stanowi główny dochód Gminy. Poruszył 

kwestię dotyczącą kosztów przedsiębiorstw, wzrostu CIT, możliwości zwolnienia z podatku 

lub jego rozłożenia na raty. Zaznaczył, że w pewnych przypadkach podatki będą dużym 

obciążeniem, jednak przy dużych firmach będzie to ułamek kosztów, które ponoszą.  

Radny D. Zych uważa, że zaproponowany wzrost podatków (5%) jest równy prognozowanej 

stopie inflacji. Poruszył kwestię podatku od farm fotowoltaicznych.  

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że stawka % od budowli jest stała - 2%. Opodatkowana 

jest tylko konstrukcja (wsporniki) jako element budowlany, nie panele.   

Radny D. Zych uważa, że gdyby ustawa pozwalała opodatkować całą wartość inwestycji 

wpływ do budżetu Gminy byłby znaczący. 

Radny T. Wałęga stwierdził, że stawki podatku od nieruchomości powinny być 

waloryzowane względem wskaźnika inflacji. Należałoby się zastanowić nad takim 

rozwiązaniem. Zapytał, czy prowadzona jest analiza wpływów z podatku od nieruchomości 

osób prowadzących działalność gospodarczą? Czy ściągalność podatku od przedsiębiorców 

prowadzących działalność się zwiększyła czy zmniejszyła?  

Burmistrz J. Zakrzewski przedstawił sytuację związaną ze stawkami podatków w Gminie na 

przestrzeni ostatnich lat. Podał przykład Częstochowy - sytuacji związanej z podnoszeniem 

podatków zawsze do maksymalnej stawki. Wyjaśnił, jak wygląda sprawa ściągalności 

wpływów z podatku – założenia w budżecie to 95% ściągalności. 

Przewodnicząca Komisji E. Kotkowska w kwestii ściągalności podatku zapytała o sytuację 

dotyczącą destylarni żywicy? 

Burmistrz J. Zakrzewski poinformował, że ma być kolejna licytacja. Ma nadzieję, że Gmina 

odzyska należny podatek. 

Skarbnik K. Trzepizur poinformowała, że nie ma informacji na temat ilości podmiotów, które 

zakończyły działalność. Jednak w porównaniu do poprzedniego roku powierzchnia  

przedmiotów opodatkowania związanych z działalnością gospodarczą tj. budynków i gruntów 

nie uległa zmniejszeniu, a zwiększeniu.  

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, ze podatek jest naliczany w momencie uzyskania 

pozwolenia na użytkownie. 

Głosowano w sprawie: 
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Józef Batóg, Ewelina Kotkowska, Andrzej Sękiewicz, Anna Siedlaczek, Robert Turek, 

Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek, Dominik Zych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mirosław Cieśla 

 

10. Sprawy różne. 

 

11. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

  

Przewodnicząca Komisji 

Ewelina Kotkowska 

  

 

Przygotował(a): Magdalena Kuczera 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


